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PROTOKÓŁ NR XXXIII/2017 
z XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego 

  odbytej 20 grudnia 2017 roku w sali sesyjnej 
Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

  

Ad.1 
Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel o godzinie 8:30 otworzył i prowadził XXXIII zwyczajną 

Sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji. Powitał Starostę Świebodzińskiego 

Zbigniewa Szumskiego, Wicestarostę Świebodzińskiego Mieczysława Czepukowicza, 

wszystkich Radnych Powiatu, Panią Dorotę Karbowiak Skarbnika Powiatu 

Świebodzińskiego, Ludmiłę Janik Dyrektora PCPR w Świebodzinie, Panią Arletę Miśkiewicz 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Świebodzinie, Naczelników 

Wydziałów, pracowników Starostwa oraz wszystkie pozostałe osoby obecne na dzisiejszej 

sesji. 
Przewodniczący Rady dodał, że nad porządkiem prawnym będzie czuwać Pani Bożena 

Długosz Radca Prawny. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 17 radnych 

obecnych jest 17, w związku z tym Rada jest władna, aby podejmować prawomocne uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności osób 

zaproszonych stanowi załącznik nr 2. 
 

Ad.2 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym wraz z 

zawiadomieniem w terminie. (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 3 do protokołu).  Ponadto 

Zarząd wnioskuje rozszerzyć porządek w pkt.7 o 4 projekty uchwał: 

- w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami w 2018 roku. (Druk Nr 380); 

- w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej 

nr 1223F w m. Ołobok w zakresie budowy chodnika” (Druk Nr 381); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 1210F w miejscowości Ojerzyce” (Druk nr 382); 

- w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego pism Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] z dnia 29.11.2017r. 

(Druk nr 383); 

 

Projekty te nie były przedmiotem pracy komisji stałych. Przewodniczący Rady zapytał, czy są 

pytania lub uwagi do przedstawionych projektów uchwał. Pytań nie zgłoszono, wobec 

powyższego, Przewodniczący przeprowadził głosowanie. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 7 czterech 

projektów uchwał tj.: 

- w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami w 2018 roku. (Druk Nr 380); 

- w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1223F w m. Ołobok w zakresie budowy chodnika” (Druk Nr 381); 

- w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 1210F w miejscowości Ojerzyce” (Druk nr 382); 
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- w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego pism Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] z dnia 29.11.2017r. 

(Druk nr 383). 

Następnie Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel przywitał przybyłych przedstawicieli prasy. W 

dalszej części Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał porządek obrad z 

wprowadzonymi zmianami, a następnie poddał go pod głosowanie. 
  

 Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz) przyjęła następujący porządek obrad: 
Porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 379). 

4.Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

5.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świe-

bodzińskiego na lata 2018-2028 (Druk Nr 369): 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Gó-

rze o projekcie uchwały; 

2) wniesienie autopoprawek i dyskusja; 

3) głosowanie nad projektem uchwały. 

6.Uchwalenie budżetu Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk 

Nr 370); 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Gó-

rze o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego 

wraz z uzasadnieniem; 

3) odczytanie opinii komisji stałych dotyczących projektu uchwały budżetowej Powiatu 

Świebodzińskiego na 2018 rok; 

4) wniesienie autopoprawek do projektu uchwały, dyskusja i ich przegłosowanie; 

5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego. 

7. Podjęcie uchwał: 

1/w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok (Druk Nr 

372); 

2/w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodziń-

skiego na 2018 rok (Druk Nr 373); 

3/w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Świebodzińskiego w 2018r. (Druk Nr 371); 

4/w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2018 (Druk Nr 374); 

5/w sprawie powierzenia Gminie Zbąszynek wykonywania zadania pn. „Zimowe 

utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Zbąszynek” (Druk Nr 375); 

6/w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. 

(Druk Nr 376); 

 7/w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

377); 

8/w sprawie zmiany załącznika do uchwalonej wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2017-2028 (Druk Nr 378); 

9/w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami 
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pozarządowymi i innymi podmiotami w 2018 roku. (Druk Nr 380); 

10/w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi powia-

towej nr 1223F w m. Ołobok w zakresie budowy chodnika” (Druk Nr 381); 

11/w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 1210F w miejscowości Ojerzyce” (Druk nr 382); 

12/w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego pism Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] z dnia 29.11.2017r. 

(Druk nr 383). 

8.Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9.Przyjęcie protokołu obrad z sesji Rady Powiatu w dniu 09.11.2017r. 

10.Oświadczenia radnych. 

11.Sprawy różne. 

12.Zamknięcie Sesji. 

13.Godz. 11.00- Spotkanie opłatkowe.   

 

Ad.3 
Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że informację z działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 379), radni otrzymali wraz 

zawiadomieniem. (Informacja stanowi złącznik nr 4 do protokołu). Następnie Przewodniczący 

Rady poprosił o zabranie głosu Pana Zbigniewa Szumskiego Starostę Świebodzińskiego. 

 

Starosta Zbigniew Szumski dodał, że Zarząd odbył jeszcze jedno posiedzenie, na którym 

przeanalizowano i skierowano pod obrady sesji projekty 4 uchwał, o których wspominał 

przewodniczący i które są wprowadzone do porządku obrad. Wprowadziliśmy także 

autopoprawki do uchwały zmieniającej budżet obecny oraz do uchwały budżetowej Powiatu 

Świebodzińskiego na rok 2018 oraz do wieloletniej prognozy finansowej. Wynika, to z tego, 

że budżet był konstruowany w listopadzie. W międzyczasie różne okoliczności i sytuacje 

następowały i należało to zmodyfikować. Wprowadzono korygującą autopoprawkę do 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te 

zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 

2017r. (Druk Nr 376). Uzgodniony został miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

w m. Niesulice i terenów przyległych. Zapoznano się z wynikami kontroli doraźnej w DPS 

Jordanowo w zakresie realizacji budżetu w roku bieżącym. Skierowano zalecenia pokontrolne 

do realizacji. Przeanalizowano sytuację kadrową i możliwości finansowe DPS –u w Glińsku, 

PCPR-u i PZON-u i wyrażono zgodę na realizację regulacji płac. Dziękuje.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do przedstawionej 

informacji z działalności Zarządu? 

 

Radny Michał Motowidełko  – Panie Starosto! Ja z takim pytanie w sprawie ul. Łużyckiej 44?  

Mówiono, że na przełomie wakacji, ta nieruchomość została sprzedana. Pojawia się, kolejna 

tura rokowań. Proszę przybliżyć sprawę? 

  

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że drugi raz sprzedaliśmy tą nieruchomość. Uważam, że 

to jest sukces. Oferent, który w pierwszych rokowaniach wygrał postępowanie, nie przystąpił 

do podpisania aktu notarialnego. Stracił wadium, które wpłacił ok. 120tys. w tym momencie 

przystąpiliśmy do kolejnych negocjacji i pojawił się kupiec, który zobowiązał się do zakupu 

tego obiektu i jesteśmy w momencie podpisania aktu notarialnego.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel 

stwierdził, że informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk 

Nr 379) została przez Radę Powiatu Świebodzińskiego przyjęta. 
 

Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 4 porządku obrad tj. wnioski, interpelacje 

i zapytania radnych. 

 

Ad.4 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, kto w tym punkcie chciałby zabrać głos i udzielał 

głosu wg kolejności zgłoszeń.   
 

Radny Kazimierz Krajczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! W imieniu własnym 

chciałem bardzo podziękować dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego i Wydziału Dróg oraz 

pani Naczelnik. Między sesjami składałem kilkanaście interpelacji i wszystkie zostały 

zrealizowane. Za co, serdecznie dziękuję. Chciałbym dowiedzieć się, także, kto podjął taką 

decyzję? Chodzi mianowicie o wykarczowanie na cyplu Łęgowskiej żywopłotu, który 

stwarzał niebezpieczeństwo oraz widoczność dla jadących pojazdów.  Ja, od pierwszej 

kadencji składałem interpelacje w tej sprawie, ale nikt nie chciał wysłuchać. Dziękuję! 

 

 

Radna Elżbieta Dziuba – Klebieko – Oficjalne zapytanie w sprawie odwodnienia ul. 

Zachodniej. Zapytanie do Wicestarosty, czy coś w tym kierunku zostało podjęte? Jakieś 

negocjacje, rozmowy, spotkania? Czy to jest problem tylko gminy? Po raz kolejny składam 

interpelację do gminy w sprawie transportu miejskiego. Długo, skutecznie, może za kolejnym 

razem. W związku z tym, że jest taka potrzeba, Rada Seniorów, też ten problem poruszała. 

Burmistrz w tym temacie jest oporny. W związku z tym będziemy z ramienia organizacji i 

jako mieszkańcy Świebodzina ten problem cały czas poruszać. Bardzo dziękuję! 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś ma jeszcze zapytania, interpelacje. 

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. Dodał, że odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone w pkt. 8 

porządku obrad.  

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-2028 

radni otrzymali w druku Nr 369. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Projekt ten był przedmiotem obrad wszystkich Komisji Stałych Rady Powiatu 

Świebodzińskiego, gdzie został pozytywnie zaopiniowany i skierowany na sesję.  

 

1) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o projekcie uchwały; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Panią Skarbnika o odczytanie Uchwały Nr 

775/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 

08.12.2017r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018-2028 przedstawionej wraz z projektem 

uchwały budżetowej na 2018 rok zgodnie załącznikiem nr 6 do protokołu. Dodał, że uchwała 

wpłynęła 11.12.2017r.     

  

2) wniesienie autopoprawki i dyskusja; 
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Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie 

autopoprawki.   

 

Skarbnik Dorota Karbowiak omówiła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. do 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2018-2028 zgodnie z załącznikiem nr 7 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do zgłoszonej 

autopoprawki?  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Łatwo się mówi, o tym, co dobrego niesie budżet. Inwestycje, 

przedsięwzięcia, zadania. Trochę tych zadań drogowych jest. Jest też trochę ciekawych 

rzeczy, jeśli chodzi o oświatę. W tym momencie, chciałbym mówić o zagrożeniach budżetu i 

sferach ryzyka. Generalnie budżet w sferze ryzyka jest mniej zagrożony niż w roku bieżącym, 

dlatego, że realizacja tegorocznego budżetu w dużej mierze była uzależniona od środków 

pozyskiwanych ze sprzedaży, a jak ze sprzedażą na rynku nieruchomości jest, to się Państwo 

doskonale orientujecie. Udało się sprzedać te nieruchomości i wydaje mi się, że spokojnie do 

końca roku dotrwamy. Udało się kilka spektakularnych inwestycji wykonać i należy się z tego 

cieszyć. Przyszły rok, to na pewno restrukturyzacja zadłużenia. My, emitując obligacje, przy 

pierwszej interwencji unijnej, obligacje inwestycyjne, mieliśmy długoletnią perspektywę 

spłaty tych zobowiązań i trudno było przewidzieć, jak się sytuacja rozwinie i w jakiej 

kondycji będzie w ogóle powiat, nasz powiat. Założone spłaty zostały tak przyjęte, a nie 

inaczej. Dzisiaj, kiedy jesteśmy po restrukturyzacji i naprawie naszej struktury, zeszliśmy z 6 

zespołów szkół do 3. Domy dziecka mamy poukładane w sposób wzorcowy. Niektórzy 

używają już argumentu takiego, że są to źle poukładane domy dziecka, bo wydajemy mniej 

pieniędzy na 1 dziecko, niż w innych powiatach.  W innych wydaje się 4tys. a w naszym 

niecałe 3tys. To jest źle? To jest dobrze! W komfortowych warunkach, zapewniona opieka, są 

po prostu tańsze. Zrestrukturyzowane mamy DPS-y i Jordanowo, też dochodzi do siebie. Tak 

naprawdę stajemy przed wizją taką, albo będziemy się zażynać i spełnić te wszystkie cyferki 

w 2021r. i pospłacamy wszystkie długi i będziemy zadowoleni i zaczniemy na nowo raty, albo 

będziemy dalej funkcjonować, jako struktura i stworzymy sobie możliwości odnawiania tej 

struktury, struktury materialnej, którą mamy, jakieś remonty i inwestycje. Podjęliśmy decyzję, 

aby restrukturyzować długi i spróbować zachować poziom spłaty, taki, na jaki, nas stać przy 

tych uwarunkowaniach powiatu, w jakich dziś jesteśmy. Są to kwoty ok. 1.700tyś. rocznie. 

Tutaj powinna pojawić się nadwyżka. Ja, jak chodzi o budżet powiatu, nie dostrzegam, 

wielkiego bumu finansowego, jeśli chodzi o udział w podatkach, czekamy, kiedy sypnie nam 

kasą ministerstwo. Na razie nie ma, trzeba mieć jednak nadzieję. Zanim, to nastąpi, trzeba 

robić i układać samemu. Uważam, że jest to ruch trudny, ale możliwy, bo tak naprawdę 

ministerstwo zyskuje, że będziemy wcześniej spełniać wskaźniki. Pole do działania jest dla 

nas otwarte. Uważam, ze jest to jeden poziom ryzyka. Gdybyśmy mieli za te 500tyś. do 

sprzedaży jakąś nieruchomość i udałoby się ją sprzedać, zabezpieczyło by to budżet na 100%. 

Około 500tyś złotych podjęliśmy te ryzyko wykonania dochodów. Zobaczymy, jako to 

wyjdzie w trakcie realizacji. Uważam, że generalnie jest to budżet, jakby to uporządkować w 

sytuacje naszych zobowiązań na lata następne i zracjonalizować to. Co będzie się działo dalej 

z całą strukturą powiatową, trudno mi powiedzieć. Jesteśmy cały czas taką strukturą, która nie 

może kreować żadnych dochodów. Mamy ręce związane. Wskaźnik, o którym była mowa, 

pomału dobija powiaty. Jeśli zreformowane będą sądy, przyjdzie czas na poważną dyskusję o 

samorządzie. Reforma powiatowa w 1998r. została wprowadzona. Postawiono segregator z tą 

reformą na półce. Odnotowano, jako sukces. Otoczenie i rzeczywistość się zmienia. Należy 

się zastanowić, jako to ma dalej funkcjonować. Ręce mamy związane i możemy sobie 
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przekładać pieniądze z kupki na kupkę. Nieruchomości nie mamy, skarbu państwa prawie nic. 

Uważam, iż ten ruch i ta konstrukcja budżetowa daje i odbiera szansę, też na następną 

kadencję, aby móc mieć trochę pieniędzy i dokładać wspólnie z gminami i wojewodą, robić 

różne przedsięwzięcia.   

 

Radna Jolanta Starzewska – Pani Starosto! Mam takie pytanie, może powinnam zadać je 

wcześniej. Jesteśmy przy projekcie budżetu na 2018r. Pani Skarbnik wytłumaczyła mi gdzie 

są ukryte w tabelkach pieniążki, które Państwo wynegocjowaliście na podwyżki w DPS-e w 

Jordanowie i jaka to jest kwota. W zeszłym roku na początku planowania budżetu mówił Pan 

Starosta o tym, że w Starostwie będą również podwyżki. Czy w tym roku 2018, również Pan 

Starosta planuje, bo wiem, ze w ciągu roku z powodów trudności szkół, trudności 

oświatowych, planowane podwyżki nie zostały zrealizowane i czy gdzieś w tych tabelkach 

jest to planowany, ten wzrost w 2018r.? 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Jeśli chodzi o DPS Jordanowo, na pewno dopilnujemy, aby te 

panie, które zasłużyły na te podwyżki, pieniądze zostały wypłacone. Jeszcze jest dalej kwestia 

funkcjonowania tego DPS. Była kontrola i okazuje się niestety, że liczono pieniądze, bardzo 

optymistycznie i na hura! Jeśli pojawiają się pewne symptomy, gdzie nie wykona się 

dochodów, to trzeba reagować w miesiącu, kiedy, to można odkręcić i coś zrobić, a nie w 

grudniu informować Zarząd, że nie będzie 100tys. To jest kwestia odpowiedzialności 

księgowej i po części dyrektora. Tutaj na pewno zalecenia pokontrolne, które audytor 

przedstawi dla zarządzających tą jednostką, dopilnujemy, żeby było wykonane. Nie możemy, 

aby było tak, że my negocjujemy z pracownikami, a później okazuje się, że gdzieś bomby 

tkwią. Jest tu kwestia, 4-5 zaleceń pokontrolnych, gdzie musi być poprawione zarządzanie, 

przede wszystkim finansami. Jeśli wszystko pójdzie dobrze, to od półrocza, 10% wzrostu w 

Starostwie wynagrodzeń planowanych.  

 

Pytań więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia autopoprawki Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 19.12.2017r. 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2018–2028.  

 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 

19.12.2017r. do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018–2028. 
 

Po wniesieniu autopoprawki Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały 

łącznie ze zgłoszoną autopoprawką.   

 

Chętnych do zabrania głosu w dyskusji nie było, wobec tego Przewodniczący Rady przeszedł 

do kolejnego podpunktu.  

3) głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego 

na lata 2018–2028 po uwzględnieniu autopoprawek. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/215/2017 w sprawie uchwalenia wieloletniej 
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prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2018–2028. Uchwała stanowi 

załącznik nr 8. 

 

Ad.6 

Uchwalenie budżetu Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok: 

 
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 370); 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel odczytał projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego (Druk nr 370) zgodnie z załącznikiem 

nr 9 do protokołu. 

 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu 

Świebodzińskiego wraz z uzasadnieniem; 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił Panią Skarbnik o odczytanie Uchwały 

Nr 774/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 

08.12.2017r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok wraz z uzasadnieniem, zgodnie z załącznikiem nr 10 

do protokołu. Dodał, że uchwała wpłynęła 11.12.2017r.     

 

3) odczytanie opinii komisji stałych dotyczących projektu uchwały budżetowej Powiatu 

Świebodzińskiego na 2018 rok; 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił poszczególnych Przewodniczących 

Komisji stałych o odczytanie opinii dotyczących projektu uchwały budżetowej na 2018 rok 

Powiatu Świebodzińskiego.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Roman Koral odczytał pozytywną 

opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego z dnia 30.11.2017r. zgodnie z załącznikiem 

nr 11 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu Elżbieta Dziuba-

Klebieko odczytała pozytywną opinię Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu 

z dnia 05.12.2017r. zgodnie z załącznikiem nr 12 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Krajczyński odczytał pozytywną opinię 

Komisji Rewizyjnej z dnia 04.12.2017r. zgodnie z załącznikiem nr 13 do protokołu. 

 

4) wniesienie autopoprawki do projektu uchwały, dyskusja i przegłosowanie; 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie 

autopoprawki do projektu uchwały budżetowej Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok. 

 

Skarbnik Dorota Karbowiak omówiła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. do 

projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego 

zgodnie z załącznikiem nr 14 do protokołu.  
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej 

łącznie ze zgłoszoną autopoprawką.   

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że 10% podwyżki przewidujemy w Starostwie, jak 

wszystko pójdzie dobrze od przyszłego półrocza. Ja, bym tak mocno nie płakał nad losem 

urzędników Starostwa, ponieważ w 2016r. bogaci dostali 5%, a najbiedniejsi 10%. W miarę 

przyzwoita kwota. Teraz te pieniądze będą głównie kierowane, do tych, którzy najniżej 

zarabiają, dlatego, aby uniknąć drenażu pracowników. Podobna sytuacja jest w DPS-ach. To, 

że nastąpiła akcja protestacyjna w DPS w Jordanowie, to tylko kwestia czasu. Kobiety nie 

wytrzymały i w którymś momencie, trzeba było zakasać rękawy i znaleźć te pieniądze. Mimo, 

że rok był trudny pieniądze udało się znaleźć. 20% podwyżki w DPS-e w Jordanowie, 10% 

poszło w Toporowie i zapowiada się, że 10% DPS Gliński. Trochę odbijemy się od tych 

niskich stanów. Pozostałe jednostki w miarę możliwości tegorocznych z przeniesieniem na 

rok następny. Jeszcze te wyliczenia trwają. Jeśli chodzi o kwestie zadań, które pojawiają się w 

budżecie, to ile można było umieścić w tym momencie, to umieściliśmy. Większość z nich 

jest realizowana w oparciu o bardzo dobrą współpracę z gminami, powiatu oraz Urzędem 

Wojewody. Dwa zadania realizowane w programie poprawy infrastruktury drogowej, 

powiatowej i gminnej. Tutaj 50% dofinansowanie od Wojewody dostaniemy plus połowę 

wkładu własnego z gminy Świebodzin. Ma być robiony odcinek Ługów –Lubrza, tam gdzie 

kończy się Gmina Świebodzin. Z Lubrzą zrobiliśmy w poprzednich latach ten cały odcinek do 

Lubrzy. Odcinek ul. Sulechowskiej i ul. Kolejowej, też te podejście pod wiadukt, mamy do 

ukończenia i będzie spełniać oczekiwania mieszkańców Świebodzina. Pozostałe kwestie, 

które na drogach się pojawiają, to wynikają z deklaracji ze strony gminy. Te deklaracje były 

jasne, podejmowaliśmy rozmowy i jest. Mamy rozstrzygnięty przetarg, udało nam się 

wstrzelić w dobry czas. 20-25% schodzili z przetargu z zewnątrz. To był czysty przypadek i 

szczęście. I po to, aby można było dać podwyżki dla pracowników DPS Jordanowo. Jakoś, to 

samo się poukładało. Na jesieni wszystko tak podskoczyło w przetargach, że samorządy nie 

podpisywały umów. 20-30-40-50% przekraczało, to, co jest w kosztorysie, albo w ogóle firmy 

nie stawały. Jest podpisana umowa na chodnik wzdłuż „Promyka” w Łagowie. To jest 

wjazdówka, kiepska droga. Dobrze, że uda się to zrobić. Rozstrzygnięte też zostały tematy na 

kawałek chodnika w Węgrzynice – Błonie. Musimy dozbierać ok 100tyś na nasz wkład 

własny do odcinka Lubrza – Ługów.  Nie szło nigdzie pieniędzy znaleźć, to pisaliśmy o 

procentowy udział Gminy Świebodzin. Deklaracje są na 50%, dlatego pomału różne 

oszczędności poczyniliśmy, po przetargach, przesunięciach. Jeszcze zostało nam 100tys. tego 

braku – wkładu własnego. Myślę, że 50tyś na przetargu poleci, a 50tys. się znajdzie. Trzeba 

optymistycznie do tego tematu podejść. Temat w Niedźwiedziu cały czas funkcjonujący, mam 

nadzieję, że w tym roku zaistnieje realnie razem z Gminą Łagów. Jest kwestia Dąbrówki. 

Trochę się handryczy Burmistrz Czyczerski, póki co, w kwestii robienia swojej 

„Schetynówki”, za 131tys zrobili odcinek powiatowy. Mogliby nie dawać, głupio by to 

wyglądało, jak w trakcie odcina droga nie zrobiona . Trzeba dać czas, niech się dogadają. Nie 

chcą dołożyć do Dąbrówki, póki, co. Im bliżej wyborów, tym współpraca będzie lepsza. Takie 

są reguły gry. Czasem cierpliwość, czyni cuda. Nie stać nas, ani Łagów na tą inwestycję w 

Gronowie 400-500tyś by nam wyszła. Ze Skąpym robimy to samo. Pół na pół, sporo będzie 

się działo. Stolica będzie przeniesiona do Ołoboku.  Ulica Chrobrego będzie robiona. Bardzo 

dużo będzie się tam działo. Fajni ludzie, fajna miejscowość. Też czekali bardzo długo na ul. 

Chrobrego i dlatego warto. W te chodniki, też parę groszy dołożymy. Jeśli chodzi oświatę, 

pieniądze inwestycyjne pojawią się w PZS w Świebodzinie. W ramach dużego programu 

modernizacja szkolnictwa zawodowego pojawią się duże pieniądze, większość są to pieniądze 

EFS –e miękkie na działania związane z podniesieniem, jakości nauczania, nie mylić z 

infrastrukturą. Też będzie trochę pieniędzy ok pół mln. Pieniądze będą na modernizacje 

pracowni, na zakup sprzętu komputerowego. Dedykowane pieniądze na szkolnictwo 
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zawodowe, są dosyć znaczne. Tak naprawdę, jeśli chodzi o zabezpieczenie sprzętu 

nowoczesnego, ta szkoła będzie miała na kilka lat. W tej chwili czasy dla ogólniaków są 

kiepskie, trochę przykręciliśmy im śrubę, jest tam pozytywny ruch. Kiedy będą tego efekty? 

Zobaczymy. Jest tam pracownia komputerowa zaplanowana, trzeba ją dokupić. Kilka 

remontów jest zaplanowanych, sala gimnastyczna z kilkoma rzeczami, trzeba to wykonać. Na 

domach dziecka nie mamy, co, tam planować zbytnich inwestycji. Tam nie ma, co 

inwestować. Nowe obiekty tam są. Mam nadzieję, że zejdziemy z ostatniego wynajmu na ul. 

Jeziorowej. Będą tyko same domy dziecka rodzinkowe na ul, Słonecznej. Szczerze mówiąc 

widać efekty tego. Kiedyś za Minister Fedak wprowadzona zostało zasada, że gminy musza 

dopłacać. W tej chwili, do dzieci, które są umieszczane w nowych domach dziecka. W I roku 

10%, w II 30% w III 50% i to działa. Lepiej jest prowadzona praca z dzieckiem i rodziną i ten 

dzieciak wraca do rodziny lub w ostateczności do domu dziecka. Trzeba zadbać o Powiatowe 

Pogotowia Rodzinne, o tych ludzi, co, to prowadzą. Myślę, że dyrektor PCPR-u podejmie te 

wyzwanie i potrafi wyczuć w odpowiednim momencie i podjąć interwencję. Czekamy na 

nabór na termomodernizację na drugą turę. Miała być w kwietniu zeszłego roku, później w 

listopadzie, dzisiaj grudzień mija i nic. Mamy duży projekt partnerstwa publiczno-prywatnego 

i musimy wiedzieć, czy będziemy w to wchodzić, czy nie. Jak nie da się tu, w województwie, 

to pójdziemy wyżej. Jest to projekt na 8 mln. Póki, co to walczymy. Fajnie byłoby na 

uwieńczenie tej kadencji. Następny duży projekt, na który czekamy, to projekt geodezyjny. 

Wszystkie powiaty czekają. Ostatnio mieliśmy spotkanie Związku Powiatów Lubuskich w 

Gorzowie, to informacja była taka, że naprawdę Zarząd nie wie, na czym stoi. Środki 

przeznaczone w kwocie ok 37-42 mln na ten projekt. Na stronach marszałkowskich jest 

napisane, że na ten projekt przeznaczono, taką kwotę. My, jako Starostowie, żadnej informacji 

nie mamy, że pieniądze zostały przekazane. Nie wiem, co się dzieje. Nam pieniądze, tych 

kilka milionów złotych jest potrzebne na uruchomienie baz geodezyjnych. To jest krwiobieg 

inwestycyjny. Czekamy na ten projekt. W tym roku znowu niewykorzystane pieniądze i 

znowu na następny rok przełożymy i czekamy. Ile państwo na DPS-y daje, tyle musimy im 

przekazać i z tego się wywiązać. Ta struktura zaczyna dobrze funkcjonować i tutaj DPS w 

Jordanowie, też do siebie dojdzie. Oni pierwszy rok funkcjonują, jako obiekt dla mężczyzn 

psychicznie chorych. To też za mocno jest powiedziane. To są demencje starcze, choroby 

psychiczne lżejsze stany. Aby nie stwarzać psychozy, że kolejny szpital psychiczny. Ta 

struktura jest uporządkowana. Są jeszcze projekty miękkie, które są prowadzone przez 

stowarzyszenia z pieniędzy EFS-u. Trochę ludzi znalazło pracę w słynnym CIS-ie. To jest 

wyzwanie, aby to zafunkcjonowało w tej sferze społecznej.   

 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy 

Jokiel poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia autopoprawki Zarządu Powiatu z dnia 

19.12.2017r. do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu 

Świebodzińskiego.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę Zarządu Powiatu Świebodzińskiego z dnia 

19.12.2017r. do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu 

Świebodzińskiego.  

 

Więcej głosów w dyskusji nad projektem uchwały budżetowej i pytań nie było, w związku z 

tym Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel przeszedł do procedury głosowania.  

 

5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu 

Świebodzińskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia 

projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego po 

uwzględnieniu wniesionej autopoprawki.  

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/216/2017 w sprawie uchwały budżetowej na 

rok 2018 Powiatu Świebodzińskiego.  Uchwała stanowi załącznik nr 15.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel pogratulował Zarządowi przygotowania dobrego 

budżetu i życzył jego realizacji bez kłopotów. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel ogłosił przerwę. 

 

Po przerwie o godz. 10:00 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady.  

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel stwierdził, że na sali obecnych jest 17 radnych, a 

zatem Rada jest władna, aby podejmować prawomocne uchwały i przeszedł do kolejnego 

punktu obrad.  

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Powiatu Alojzy Jokiel wyjaśnił, że mamy 12 projektów uchwał, z czego 

część była przedmiotem obrad wszystkich Komisji stałych Rady Powiatu i uzyskała 

pozytywną opinię oraz została skierowana na dzisiejszą sesję Rady Powiatu. Część z nich 

była wnioskowana przez Zarząd Powiatu i skierowana do procedowania na dzisiejszą sesję 

Rady Powiatu. Opinie komisji do projektów uchwał stanowią załącznik nr 16. 

 

1/projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu Świebodzińskiego na 2018 

rok (Druk Nr 372), który został przesłany radnym i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/217/2017 w sprawie ustalenia planu pracy 

Rady Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok.  Uchwała stanowi załącznik nr 18.  

 

2/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Świebodzińskiego na 2018 rok (Druk Nr 373), który został przesłany radnym i stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/218/2017 w sprawie zatwierdzenia planu 

kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego na 2018 rok.  Uchwała 

stanowi załącznik nr 20.  
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3/projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Świebodzińskiego w 2018r. (Druk Nr 371), który został przesłany radnym i  

stanowi załącznik nr 21 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/219/2017 w sprawie ustalenia rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Świebodzińskiego w 2018r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22.  

 

4/projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2018 

(Druk Nr 374), który został przesłany radnym i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Przewodniczący! Dobrze, że autor tej uchwały, załączył z 

Monitora Polskiego obwieszczenie, z którego wynika jasno, że stawki przyjęte u nas, są 

stawkami maksymalnymi. W związku z tym mam pytanie. Jak wygląda kalkulacja, bo 

przepisanie z tego druku, na ten jest bardzo proste, ale to musi być wynik kalkulacji, czyli 

wyliczenia. My, nie jesteśmy od tego, aby tego typu rzeczy kreować na uchwale i tego typu 

zadaniu. Powtarzam pytanie. Jak wygląda kalkulacja?  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Kalkulacja wygląda w ten sposób, że wszystko, co uda nam się 

w postępowaniu przetargowym urwać z tych kwot, zostaje u nas. Dlatego przyjęte są stawki 

maksymalne. Np. pozostawi Pan rower i my, ten rower odholujemy, to musi Pan nam 

zapłacić 113zł. Firma, która będzie w naszym imieniu działać, usuwać i wygra przetarg 

zaoferuje nam 110zł, to te 3 zł jest nasze. Pięknie i mądrze ustawodawca sobie to wymyśli, 

ale w takich dużych miastach powiatowych jest tak, że powstają konsorcja, aby nie 

konkurować, zagospodarować rynek, umawiają się i bardzo mało nam zostaje.  

 

Radny Mirosław Algierski – Panie Starosto rozumiem, że zmowa może być i taka istnieje, 

pomiędzy tymi, co wysyłają oferty i startują w przetargach. Niemniej jednak, jest duże 

ryzyko. W tym roku jest wyrok z NSA mówiący o tym, że takie rzeczy nie powinny istnieć. 

Gorąca prośba, aby przyjrzeć się tej sprawie. Mam przed sobą wyrok sądu i byłem w innym 

powiecie, gdzie ich stawki są o wiele niższe od naszych. Są na poziomie, gdzie gwarantuje i 

pokrywa tylko koszty.  Ja nie będę polemizował, ale chcę zaznaczyć, że jest obawa i tak 

było w Łodzi. Zaskarżono taką uchwałę i Łódź przegrała. Prośba, aby przyjrzeć się tej 

sprawie.  

 

Mecenas Bożena Długosz – Sądy Administracyjne nas ćwiczą, dopóki same nie są zarzucone 

informacjami, które muszą sami podać. Skuteczność w naszym powiecie została 

dostrzeżona, że tak jak my skutecznie dochodzimy swoich środków finansowych za 

ściąganie tych pojazdów z drogi, żaden powiat tak nie robi.  

 



BR.0002.1.12.2017.AK 

________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXXIII/2017 z XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 20 

grudnia 2017 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 12 z 18 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/220/2017 w sprawie wysokości opłat za 

usuwanie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 

kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, 

obowiązujących w roku 2018 . Uchwała stanowi załącznik nr 24.  

 

5/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Zbąszynek wykonywania zadania pn. 

„Zimowe utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Zbąszynek” (Druk Nr 375), który 

został przesłany radnym i stanowi załącznik nr 25 do protokołu; 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/221/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Zbąszynek wykonywania zadania pn. „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych na terenie 

gminy Zbąszynek”.  Uchwała stanowi załącznik nr 26.  

 

6/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości 

środków na te zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do 

realizacji w 2017r. (Druk Nr 376), który został przesłany radnym i stanowi załącznik nr 27 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Zarząd Powiatu zgłasza autopoprawkę 

do projektu tej uchwały.  

 

Ludmiła Janik Dyrektor PCPR-u poprosiła o przyjęcie autopoprawki do projektu w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. 

zgodnie z załącznikiem nr 28 do protokołu. Autopoprawka do ww projektu uchwały opiewa 

na łączną kwotę 80 gr.   

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do zgłoszonej autopoprawki? 

Pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia autopoprawki Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. do projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. do projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań i wysokości środków na te 

zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 

2017r. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do projektu uchwały z 

uwzględnieniem autopoprawki? 
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Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod 

głosowanie propozycję przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia zadań i wysokości środków na te zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. po uwzględnieniu autopoprawki. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/222/2017 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie określenia zadań i wysokości środków na te zadania z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2017r. Uchwała stanowi załącznik 

nr 29.  

 

7/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 377), który został przesłany radnym i stanowi załącznik nr 30 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poinformował, że Zarząd Powiatu zgłasza autopoprawkę 

do projektu tej uchwały.  

 

Skarbnik Dorota Karbowiak omówiła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. 

do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu 

Świebodzińskiego zgodnie z załącznikiem nr 31 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do zgłoszonej autopoprawki? 

 

Pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia autopoprawki Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. do projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) przyjęła autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 19.12.2017r. do projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego.  

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania do projektu uchwały z 

uwzględnieniem autopoprawki? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poddał pod 

głosowanie propozycję przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego po uwzględnieniu autopoprawki. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/223/2017 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2017 Powiatu Świebodzińskiego . Uchwała stanowi załącznik nr 32.  

 

8/projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwalonej wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017-2028 (Druk Nr 378), który został 

przesłany radnym i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 
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Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/224/2017 w sprawie zmiany załącznika do 

uchwalonej wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2017-

2028.  Uchwała stanowi załącznik nr 34.  

 

9/projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Świebodzińskiego z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w 2018 roku (Druk Nr 380), który radni 

otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

 

Starosta Zbigniew Szumski – Projekt jest po konsultacjach, były wnoszone propozycje w 

kwestii działań sportowych i one zostały uwzględnione.  

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/225/ w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Powiatu Świebodzińskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami w 2018 roku. Uchwała stanowi załącznik nr 36.  

 

10/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Skąpe realizacji zadania pn.: „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1223F w m. Ołobok w zakresie budowy chodnika” (Druk Nr 381), który 

radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/226/2017 w sprawie powierzenia Gminie 

Skąpe realizacji zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1223F w m. Ołobok w 

zakresie budowy chodnika”.  Uchwała stanowi załącznik nr 38.  

 

11/projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa 

chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1210F w miejscowości Ojerzyce” (Druk nr 382), który 

radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/227/2017 uchwały w sprawie powierzenia 
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Gminie Szczaniec realizacji zadania pn.: „Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 

1210F w miejscowości Ojerzyce”.  Uchwała stanowi załącznik nr 40.  

 

12/projekt uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego pism Pana [wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] z dnia 

29.11.2017r. (Druk nr 383), który radni otrzymali w dniu dzisiejszym i stanowi załącznik nr 

41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały? 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

propozycję przyjęcia projektu tej uchwały. 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 17 radnych jednogłośnie (17za, 

0przeciw, 0wstrz.) podjęła Uchwałę Nr XXXIII/228/2017 w sprawie zajęcia stanowiska 

dotyczącego pism Pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Bernarda Czajkowska 

Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] z dnia 29.11.2017r.  Uchwała stanowi załącznik nr 42.  

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel poprosił Starostę o zabranie głosu w tym punkcie. 
 

Wicestarosta Mieczysław Czepukowicz – Proszę Państwa. Były dwie interpelacje. Jedna była 

bardzo przyjemna od Pana Krajczyńskiego. Inicjatywa wycięcia żywopłotu, to pomysł Pani 

Naczelnik Marzeny Kościukiewicz. Podziękowania na jej ręce przekażemy i dziękujemy za 

dobre słowa. Jeśli chodzi o interpelację Pani Dziuby, jest to odwodnienie ul. Zachodniej w 

rejonie Eltermy i szkoły powiatowej. Jest to temat ciężki i złożony. Burmistrz Świebodzina, 

oświadczył na łamach gazet, że nie będzie wchodził w te zagadnienie. Takie spotkanie 

chcemy zainicjować w miesiącu styczniu 2018r. Takie punkty newralgiczne to wiadukt na ul. 

Łużyckiej, ul. Sobieskiego i ul. Zachodnia w Świebodzinie. Jeśli chodzi o wiadukt na ul. 

Łużyckiej, to na nasze zaproszenie przybył projektant z Zielonej Góry. Po konsultacjach 

padło pytanie, dlaczego w tych rejonach nie ma kanalizacji deszczowej. W tym obrębie są 4 

kratki ściekowe. Jeśli zostanie uporządkowana kwestia kanalizacji deszczowej, która leży po 

stronie Gminy Świebodzin, wtedy możemy wrócić do tematu. Nie daję gwarancji, że 

zaproponowana inwestycja w postaci kolektora ssącego, który odprowadzałby wodę do stawu 

koło Trzebniaka, że to zafunkcjonuje. Koszt tego zadania 1-1,5 mln. Pierwsza zasada, to 

uporządkowanie kanalizacji deszczowej na terenie miasta Świebodzin. Mapa uzgodnienia z 

koleją gdzie miałaby iść ta inwestycja kosztowałaby 100-200tys. i też nie daje to gwarancji 

kosztowej, bo nie wiadomo, jakie media kolej w skarpie ma. W środę byłem świadkiem 

zaistniałej sytuacji. Wypłynęła żółta kałuża z ul. Mickiewicza pod wiaduktem. Nigdzie nie 

mogła ona wpłynąć, bo nie ma żadnej kraty ściekowej, więc stała pod wiaduktem. Pytanie, 

kto jest winny gmina czy powiat? Na drodze powiatowej, ale ukształtowanie terenu powoduje 

to, że my zbieramy te żniwo! Na ul. Dożynkowej, na 120m drogi jest 20 krat ściekowych! 

Dlaczego na 2000tys. metrów są tylko 4 kratki ściekowe? Mówimy tylko o stronie lewej 

wiaduktu, a co dopiero od strony prawej. Warto spotkać się, porozmawiać i znaleźć 

rozwiązanie. Nie rozwiązanie z kosmosu, które nie będziemy w stanie wykonać. Projektant, z 

którym jesteśmy w kontakcie zaproponował, że w tej sytuacji montuje się zbiorniki 

podziemnie i później odprowadza się do sieci miejskiej. Takie rozwiązanie można u nas 

zastosować. Ten schemat zaproponowany przez gminę pod wiaduktem, nie ma racji bytu. 

Taką opinię otrzymaliśmy. Rozmawialiśmy z gminą na temat odwodnienia ul. Sobieskiego 
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przy przejeździe kolejowym.  Ten sam problem, ponieważ kanalizacja deszczowa leży w 

gestii gminy. Przebudowując ul. Cegielnianą nie musieli pytać nas o włączenie krat 

ściekowych. Podłączyli się do istniejącej kanalizacji deszczowej i tyle. Jest teraz poważny 

problem! Woda opadowa z nowej ul. Cegielnianej nie jest w stanie zgromadzić się w 

istniejącej kanalizacji deszczowej i gromadzi się pod wiaduktem. Droga, która nie posiada 

odwodnienia, to wjazd do bazy transportowej Król Trans. Widzicie Państwo, zagadnienie jest 

problematyczne i trzeba na tym, jak najszybciej się pochylić. W tej materii powiat nie jest 

stroną winną, ale chcemy uczestniczyć w tych zadaniach. Gmina w jakimś momencie wyszła 

z propozycja, aby powiat zrobił dokumentacje na odwodnienie pod wiaduktem na ul. 

Łużyckiej a gmina wyłoży pieniądze. Dlatego my mamy inwestować, przecież to gminy jest 

zadanie. Dlaczego tak mówię? Ścieżka do Grodziszcza była wykonywana dwa lata. Pan 

Tomalak powiedział, że to jest teren powiatu i oni nie będą dalej robić. W ten sposób teraz my 

powiemy, że to jest teren gminny i niech gmina robi. Ja, chcę się spotkać i coś 

konstruktywnego w tym temacie zdziałać. Dziękuję.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Interpelacja odnośnie transportu miejskiego, zostanie przekazana 

do gminy i to jest kwestia decyzji. Jest parę spraw kluczowych do obgadania w ramach tej 

koegzystencji. Jedna rzecz, to są kwestie odwodnieniowe, druga sprawa, to to, co się dzieje z 

ruchem. To zapewne temat przyszłej kadencji. Skrzyżowania Żymierskiego, Łąki Zamkowe, 

Poznańska, Sikorskiego – Plac Wolności – Kawaleryjska, to zaczyna się tak kotłować, że 

trzeba siąść i pogadać. Nie mówiąc już o parkingach! Kataklizm niedługo! Nie wiem ile 

jeszcze ludzie wytrzymają, ale tych pojazdów na pewno nie będzie mniej, ale więcej! Jeśli 

mówimy o kwestii odwodnieniowej, to z jednej strony mamy zalewania nie z naszych 

terenów i ulic. Mieliśmy tam wyliczenia, jak był ten duży opad latem, to dawało objętość 

dachu bloku punktowca na osiedlu. Nie ma siły, to nie z naszej drogi. Z drugiej strony, naciski 

w Szczańcu, bo posesje nam zalewa i nie może spływać na powiatówkę, bo powiatówka 

została zrobiona. Decyzja o warunkach zabudowy, zgodnie z prawem – pisze: „…woda z 

posesji musi być zagospodarowana przez właściciela…”. Tutaj się zaczyna. Nie ma się, co 

stroszyć, tylko trzeba siąść i poszukać rozwiązania. Dziękuję za dobre słowo dla Pani 

Marzeny. Pani Marzena i jej nazwisko jest ostatnio w sposób niesprawiedliwie szargane! Nie 

wiem, w którym momencie mąż nie wytrzyma i zrobi, z co niektórymi mądralami porządek. 

Wypisują taką nieprawdę, że tego czytać się nie da i to jest wstyd dla rozumnego człowieka. 

Dostaniecie te pisma. Pani Marzena fajnie się sprawdza, tymi mężczyznami fajnie zarządza i 

jej to dobrze idzie. Uważam, że kiedy należy, to trzeba swoich ludzi chronić i będziemy ich 

bronić.  
 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad.9 
Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy są uwagi do protokołu obrad z sesji Rady 

Powiatu w dniu 9.11.2017r. 
Uwag do protokołu nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół 

Nr XXXII/2017 z XXXII zwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 9.11.2017r. został przyjęty. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos 

w punkcie oświadczenia radnych. Nikt nie zgłosił oświadczeń.  
 

Ad.11 

Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel zapytał, czy w sprawach różnych są chętni do zabrania 

głosu. 



BR.0002.1.12.2017.AK 

________________________________________________________________________________ 
PROTOKÓŁ NR XXXIII/2017 z XXXIII zwyczajnej Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego odbytej dnia 20 

grudnia 2017 roku w siedzibie Starostwa Powiatowego w Świebodzinie, ul. Kolejowa 2 
Strona 17 z 18 

Radna Jolanta Starzewska – Panie Przewodniczący! Panie Starosto! Chciałam przekazać 

informację. Nie ma Radnego Sejmiku, który miał być obecny. Wczoraj na sesji Sejmiku 

Województwa Lubuskiego zespół Osoria ze Szczańca otrzymał odznaczenie za zasługi dla 

Województwa Lubuskiego. Dziękuję! 
 

Radna Urszula Miara – Pojawił się takie konkurs pt.: wiem, czym oddycham.pl. Mamy 

szansę, że zmieścimy się chyba w setce podmiotów, które zwyciężyły by w tym konkursie. 

Wskazanie jest na ul. Kolejową, aby zainstalować monitoring do analizy stanu powietrza i 

dobrze by było, abyśmy tam się znaleźli i głosowali. Prosta jest procedura i zachęcam 

Państwa, kto jeszcze nie głosował.  

 

Więcej chętnych do zabrania głosu w tym punkcie nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

Powiatu Alojzy Jokiel zgłosił kilka spraw: 

-Ludowy Uczniowski Klub Sportowy „JUNIOR” z Różanek zaprasza Radę Powiatu do 

wzięcia udziału w XIII Ogólnopolskim Halowym Turnieju Piłki Nożnej Radnych 

Samorządów Sejmików, Miast, Gmin i Powiatów o puchar Wojewody Lubuskiego. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

-Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytów przesyła informację z dnia 6.12.2017r. 

dotyczącą przyznania dotacji na rozszerzenie zakresu prac w Wyższym Seminarium 

Duchownym w Paradyżu. Pismo stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

-wpłynęła pismo zwane skarga od pana [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Bernarda Czajkowska Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu] z dnia 01.12.2017r. Sprawa dotyczy 

uchwały nr XXXII/209/2017. Pismo stanowi załącznik nr 45. 

- Przewodniczący Rady Miejskiej w Zbąszynku Jan Mazur przekazał życzenia Świąteczne i 

Noworoczne dla Rady Powiatu Świebodzińskiego. Chciał to uczynić osobiście, ale ze 

względów osobistych niestety nie dojechał na sesję.  

- Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował za otrzymane życzenia Bożonarodzeniowe, 

które wpłynęły do Biura Rady.  

- Przewodniczący Rady Alojzy Jokiel podziękował radnym za złożone dary w postaci 

banknotów NBP. Uzbierana kwota zostanie przekazana dla ubogich rodzin z Powiatu 

Świebodzińskiego. Zachęcił do składania, sprawa jest jeszcze otwarta do godz. 12.00. 

Termin następnej sesji przewidziany jest na 30.01.2018r.  

 

Starosta Zbigniew Szumski – Chciałem przekazać, że nastąpiła zmiana na stanowisku 

Zarządzanie Kryzysowe. Był pan Piotr Krzywy, jest pan Zygmunt Rogowski. Zakończyła się 

kontrola kompleksowa prowadzona przez RIO. Wczoraj podpisaliśmy protokół –165 stron. 

Czekamy na zalecenia pokontrolne. Po to jest kontrola, aby powytykać parę spraw. Nie są to 

tematy, które nas by przygniotły.  

 

Ad.12 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 10.35 zamknął XXXIII 

zwyczajną sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego V kadencji i zaprosił wszystkich na 

spotkanie opłatkowe w tej Sali na godz. 11.00.  
 

Ad.13 

Po zakończeniu sesji odbyło się spotkanie opłatkowe z udziałem księdza Dziekana Zbigniewa 

Matwiejów. 
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Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Anna Kowalik 

Przewodniczący Rady 

     (-) Alojzy Jokiel 

 


